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Přílohy zápisu  

1. Prezenční listina 

2. Přijatá usnesení 

3. Statut Filozofické fakulty Masarykovy univerzity  

4. Volební řád Akademického senátu Filozofické fakulty Masarykovy univerzity 

5. Jednací řád Vědecké rady Filozofické fakulty Masarykovy univerzity 

6. Jednací řád Akademického senátu Pedagogické fakulty Masarykovy univerzity 

7. Volební řád Akademického senátu Pedagogické fakulty Masarykovy univerzity 

8. Plán realizace Dlouhodobého záměru Masarykovy univerzity na rok 2018 

9. Program na podporu personální politiky na roky 2017-2019 
 

 

Přítomni   

Členové AS senátoři uvedení v prezenční listině a v tabulce účasti, která tvoří přílohu č. 1 

tohoto zápisu; 

                 při zahájení zasedání AS MU bylo přítomno 34 senátorů a senátorek; 

                    celkem se zasedání zúčastnilo 38 členů AS 

   

Zvaní hosté   doc. PhDr. Mikuláš Bek, Ph.D., rektor 

prof. MUDr. Martin Bareš, Ph.D., prorektor pro akademické záležitosti 

prof. Ing. Petr Dvořák, CSc., prorektor pro výzkum 

doc. JUDr. Ivan Malý, CSc., prorektor pro internacionalizaci 

Mgr. Michal Bulant, Ph.D., prorektor pro studium a informační technologie 
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Mgr. Marta Valešová, MBA, kvestorka  

prof. PhDr. Milan Pol, CSc., děkan FF 

doc. PhDr. Jana Chamonikolasová, Ph.D., předsedkyně AS FF MU 

doc. PhDr. Jiří Němec, Ph.D., děkan PdF 

doc. JUDr. Markéta Selucká, Ph.D., děkanka PrF 

doc. JUDr. Jan Svatoň, CSc., proděkan pro strategii a rozvoj PrF  

Mgr. Tereza Fojtová, ředitelka pro komunikaci 

 
Další členové akademické obce MU 
 

1. Zahájení  

Jednání zahájil předseda AS Stanislav Balík, uvítal na zasedání všechny přítomné 

a konstatoval usnášeníschopnost AS MU.   

 

Ze zasedání se omluvili: Pavel Lízal, Zdenko Reguli, Matej Patrik Žitňanský, Markéta 

Sedláková, Kristína Babíková, Petr Najvar, Filip Příhoda, Jan Bouda a Daniel Kerekeš.  

 

Předseda AS pověřil pořízením zápisu ze zasedání Petra Konopáče. 

 

Studenti Martin Bugala a Tomáš Vodička přestali být členy AS MU za FSpS. Doplňující 

volby do AS MU nebudou vyhlášeny z rozhodnutí AS FSpS MU ze dne 18. 9. 2017 

v souladu s VŘ AS MU. 

 

Předseda AS navrhl program zasedání v souladu s pozvánkou na zasedání a navrhl 

projednat nový bod Volba nového člena ekonomické komise, který byl zařazen nově jako 

bod 10. Původní bod 10 a násl. byly posunuty za tento nový bod. Návrh programu byl 

jednohlasně schválen. 

2. Kontrola úkolů 

Předseda AS informoval, že na tomto zasedání rektor na základě jeho žádosti seznámí 

AS MU se stavem plnění DZ MU 2016-2020. Rektor informace podá v rámci bodu 5 Plán 

realizace Dlouhodobého záměru Masarykovy univerzity na rok 2018. 

 

Předseda AS dále informoval, že v souladu s VŘ AS MU vyhlásil 21. 9. 2017 volby do AS 

MU. Termíny průběhu voleb: písemné odevzdání kandidatury do 31. 10. 2017, obvodní 

volební komise zveřejní do 9. 11. 2017 seznamy kandidátů, samotné volby se uskuteční 

v termínu mezi 20 – 24. 11. 2017. VaMK AS MU zasedla a vylosovala 2 obvody, které 

budou mít 3 zástupce v SK AS MU: FF a ESF. 

 

Přichází Lenka Zouhar Ludvíková a Petr Procházka 
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3. Vnitřní předpisy FF MU 

Předseda AS informoval, že předsedkyně AS FF MU postoupila níže uvedené vnitřní 

předpisy FF v termínu stanoveném JŘ. AS MU předpisy schvaluje nadpoloviční většinou 

přítomných členů AS. 

 

Stanovisko rektora 

Rektor souhlasil s návrhy níže uvedených vnitřních předpisů FF. 

 

Stanovisko LK AS MU 

(předsedkyně LK, V. Smutná) LK doporučuje všechny níže uvedené vnitřní předpisy FF 

ke schválení bez výhrad. 

 

A. Statut Filozofické fakulty MU 

 

Hlasování o Statutu Filozofické fakulty Masarykovy univerzity 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 36. 

Pro:                    36 

Proti:              0 

Zdržel se:           0 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů schvaluje Statut Filozofické fakulty Masarykovy univerzity 

v navrženém znění, který tvoří přílohu zápisu ze zasedání. 

 

B. Volební řád Akademického senátu Filozofické fakulty MU 

 

Hlasování o Volebním řádu Akademického senátu Filozofické fakulty MU 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 36. 

Pro:                    36 

Proti:              0 

Zdržel se:           0 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů schvaluje Volební řád Akademického senátu Filozofické fakulty 

Masarykovy univerzity v navrženém znění, který tvoří přílohu zápisu ze zasedání. 
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C. Jednací řád Vědecké rady Filozofické fakulty MU 

 

Hlasování o Jednacím řádu Vědecké rady Filozofické fakulty MU 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 36. 

Pro:                    36 

Proti:              0 

Zdržel se:           0 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů schvaluje Jednací řád Vědecké rady Filozofické fakulty 

Masarykovy univerzity v navrženém znění, který tvoří přílohu zápisu ze zasedání. 

4. Vnitřní předpisy PdF MU 

Předseda AS informoval, že předseda AS PdF MU postoupil níže uvedené vnitřní 

předpisy PdF v termínu stanoveném JŘ. AS MU předpisy schvaluje nadpoloviční většinou 

přítomných členů AS. 

 

Stanovisko rektora 

Rektor souhlasil s návrhy níže uvedených vnitřních předpisů PdF. 

 

Stanovisko LK AS MU 

(předsedkyně LK, V. Smutná) LK doporučuje níže uvedené vnitřní předpisy PdF ke 

schválení bez výhrad. 

 

A. Jednací řád Akademického senátu Pedagogické fakulty MU 

 

Hlasování o Jednacím řádu Akademického senátu Pedagogické fakulty MU 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 36. 

Pro:                    35 

Proti:              0 

Zdržel se:           0 

 

Nehlasoval:  1 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů schvaluje Jednací řád Akademického senátu Pedagogické 

fakulty Masarykovy univerzity v navrženém znění, který tvoří přílohu zápisu ze 

zasedání. 
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B. Volební řád Akademického senátu Pedagogické fakulty MU 

 

Hlasování o Volebním řádu Akademického senátu Pedagogické fakulty MU 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 36. 

Pro:                    36 

Proti:              0 

Zdržel se:           0 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů schvaluje Volební řád Akademického senátu Pedagogické 

fakulty Masarykovy univerzity v navrženém znění, který tvoří přílohu zápisu ze 

zasedání. 

5. Plán realizace Dlouhodobého záměru Masarykovy univerzity na rok 2018 

Předseda AS informoval, že rektor předložil Plán realizace Dlouhodobého záměru 

Masarykovy univerzity na rok 2018 v termínu stanoveném JŘ. AS MU Plán schvaluje 

nadpoloviční většinou přítomných členů AS. 

 

Rektor informoval o vývoji rozpočtu vysokých škol. Dne 25. 9. 2017 vláda zvýšila v návrhu 

státního rozpočtu na rok 2018 rozpočet VVŠ o 3 mld. Kč. Na první pohled se zdá, že jde 

o razantní navýšení rozpočtu VVŠ. Konkrétní rozpočet ale bude schvalovat až nová PSP 

ČR. Je možné, že navržené navýšení bude redukováno. VVŠ musí razantně vystupovat 

i po volbách do PSP ČR a upozorňovat na dlouhodobé problémy financování VVŠ.  

Případné navýšení rozpočtu MU nemůže znamenat plošné navýšení mezd. 

Problémem MU je zejm. kvality výuky a MU by měla zaměstnávat více akademiků na 

studenta.  

MŠMT zvažuje, jak případné navýšení rozpočtu VVŠ rozdělit. Zatím není 

rozhodnuto.  

Část navýšení může být určena do nového investičního programu MŠMT.  

Další část navýšení může být použita na financování doktorských stipendií. Rektor 

se domnívá, že alokování prostředků na stipendia pro doktorandy by mělo být určeno 

pouze pro studenty, kteří mají splněný studijní plán. Rektor hodlá předsedům oborových 

rad vydat pokyn k provedení revize studijních plánů doktorandů, aby tyto plány 

umožňovaly dobrou kontrolu dosahování výsledků.  

Rektor by byl rád, kdyby byla s fakultami vedena diskuse, jak doktorandům, kteří se 

významně angažují ve výzkumu a ve výuce, lépe garantovat slušnou úroveň příjmů (vč. 

projektů a úvazků). Rektor je toho názoru, že např. doktorand, který pracuje denně 

v laboratoři a plní svoje povinnosti, by neměl být ohodnocen méně než 25 000,- Kč 

hrubého měsíčně. 

Zbytek navýšení by měl být použit na zvýšení příspěvku na vzdělávací a tvůrčí 

činnost, ale není jasné, jak budou zohledněny ukazatele A a K. MŠMT avizovalo změny 

v ukazateli K – úvahy směřují k zohlednění míry dokončování studia.  

MŠMT neformálně signalizuje, že bude trvat na tzv. clusterování univerzit. MU bude 

pravděpodobně ve skupině s UPOL, UK, ČVUT a VUT.  
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Pokud k navrženému navýšení dojde, znamenalo by to pro MU zvýšení rozpočtu 

o cca 230 mil. Kč. Už v tuto chvíli je zřejmé, že část ve výši 85 mil. Kč bude muset být 

v roce 2018 použita na spoluúčast MU na investičních projektech, které má MU v plánu 

realizovat.  

Proběhne podrobná analýza mezd na fakultách z hlediska využití zdrojů.  

 

Rektor dále prezentoval shrnutí vybraných otázek plnění DZ MU 2016-2020. Na dalším 

zasedání AS bude k dispozici důkladnější shrnutí vývoje MU. AS bude schvalovat zprávu 

o vnitřním hodnocení, která je podmínkou pro institucionální akreditaci. Zpráva bude 

reflektovat vývoj MU v horizontu 5 let.  

V roce 2016 proběhla implementace novely ZVŠ. Počet studentů na učitele se snížil 

na 21.3, do budoucna by se poměr mohl ještě zlepšit. V rámci internacionalizace došlo 

ke zvýšení počtu studentů ze zahraničí na 4,3 %. Byl zvýšen počet kvalitních publikací. 

Probíhají práce na komunikační strategii směrem k budoucím studentům, je třeba 

významně oživit práci s budoucími studenty. Politika Open Access je závislá na chování 

velkých hráčů v zahraničí a na celostátní dohodě (pror. Dvořák doplnil, že MU zvolila 

v této otázce opatrnost, protože na mezinárodní úrovni probíhají o této problematice 

rozsáhlé diskuse a není zřejmé, jaký bude jejich výsledek), MU je aktivní v evropských 

diskusích. Koncepce komunikace a spolupráce se studenty v zahraničí byla do jisté míry 

pozastavena – její plnění bude z části spojeno se 100. výročím MU. Nebyla splněna 

koordinace rozvrhování výukového času na všech fakultách. Novou koncepci studia ale 

nelze realizovat bez společného rozvrhování na fakultách. S ohledem na chybějící zdroje 

financování byla odložena větší revize stavu IT vybavení – MŠMT vypsalo výzvu na 

čerpání ze strukturálních fondů ve výši 332 mil. Kč, která MU donutí provést revizi IT 

vybavení ve velmi rychlém tempu. Bude akcentována snaha o sjednocení vybavení a IT 

prostředí. 

 

Hlasování o Plánu realizace Dlouhodobého záměru Masarykovy univerzity na rok 2018 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 36. 

Pro:                    35 

Proti:              0 

Zdržel se:           1 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. i) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů schvaluje Plán realizace Dlouhodobého záměru Masarykovy 

univerzity na rok 2018 ve znění, které tvoří přílohu zápisu ze zasedání. 

6. Program na podporu personální politiky na roky 2017-2019 

Předseda AS informoval, že rektor předložil Program na podporu personální politiky na 

roky 2017-2019 v termínu stanoveném JŘ. AS MU návrh schvaluje nadpoloviční většinou 

přítomných členů AS. 

 

Prorektor Bareš program představil. Jedná se o zavedený program na podporu větší míry 

internacionalizace MU. V roce 2016 bylo vybráno 14 pozic na celkem 6 fakultách. 2/3 
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fakult se do programu zapojily. Bylo obsazeno 12 pozic na 5 fakultách. Z programu se 

spolufinancují až 2 roky mzdových nákladů příslušného akademika. V roce 2016 bylo 

čerpáno 1,3 mil. Kč. V roce 2017 se předpokládá čerpání ve výši cca 3,6 mil. Kč. 

Program bude otevřen pro období 2017-2019. Každý rok by s AS bylo dohodnuto 

maximální financování. Aktuální limit financování bude 10 mil. Kč. Pracovníci mohou být 

do programu zařazeni zpětně od začátku roku 2017. 

 

Diskuse 

(zápis je v tomto i v dalších bodech zjednodušenou a zkrácenou verzí diskuse, 

nejedná se o doslovný přepis) 

Kubíček Jakou má program publicitu mimo vedení MU a fakult? 

Bareš Publicita je zajištěna několika způsoby, primárně ji zajišťují děkani fakult, 

kteří jsou odpovědní za personální politiku. Informace obdrželi členové 

AS MU a pravidelně informujeme přes další média, např. MUNIonline.  

Rektor Cílem programu je dát děkanům prostor, aby měli možnost odstraňovat 

slabiny personálního obsazení na fakultách. Program může být 

předmětem debaty na fakultních AS. Jedná se o aktuální a důležité téma. 

Některé studijní programy mohou mít obtíže s nalezením vhodného 

garanta a nabízí se využití tohoto nástroje. 

Předseda AS Upozornil, že nejde o příspěvek na celé pracovní místo. V rámci 

programu je nutná minimálně poloviční spoluúčast fakulty. Proto je nutné, 

aby informace o tomto programu měli přednostně děkani a 

případně vedoucí pracovišť. 

 

Hlasování o Programu na podporu personální politiky na roky 2017-2019 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 36. 

Pro:                    36 

Proti:              0 

Zdržel se:           0 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity bere na vědomí záměr rektora vyhlásit 

Program na podporu personální politiky na roky 2017-2019 a v souladu s § 9 odst. 1 

písm. c) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších 

zákonů, ve znění pozdějších předpisů schvaluje návrh rektora na celkovou finanční 

alokaci pro Program na podporu personální politiky v roce 2017 ve výši 10 mil. Kč 

včetně rozdělení financí mezi součásti Masarykovy univerzity. Schválený návrh tvoří 

přílohu zápisu ze zasedání. 

7. Použití dodatečného příspěvku MŠMT pro rok 2017 

Předseda AS informoval, že rektor předložil Použití dodatečného příspěvku MŠMT pro 

rok 2017 v termínu stanoveném JŘ. AS MU návrh schvaluje nadpoloviční většinou 

přítomných členů AS. 

 

Stanovisko EK AS MU 
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(předseda EK, J. Menšík) EK doporučuje schválit návrh na použití dodatečného příspěvku 

MŠMT pro rok 2017. 

 

Rektor uvedl, že jde o mimořádný příspěvek ve výši 28 mil. Kč. Příspěvek nebude použit 

na navýšení mezd, protože by to byla jen jednorázová prémie. V roce 2018 bude potřeba 

85 mil. Kč jako rezerva na spoluúčast na investičních projektech. Nepovažuje proto za 

rozumné rozpustit tyto peníze do mezd. Není jisté, zda MU bude mít v roce 2018 vyšší 

rozpočet. Doporučil opatrnost a navrhl vložit peníze do Fondu provozních prostředků.  

 

Diskuse 

Ručka Počítá se stále s prodejem studentských kolejí na ul. Lomená 

v Komárově? 

Rektor MU by i nadále chtěla objekt prodat. Zároveň probíhá jednání ohledně 

možné koupě ubytovny sester v Bohunicích, která je ve vlastnictví FN 

Brno. Nemocnice by se objektu ráda vzdala, jedná se však o velmi 

komplikovaný převod (objekt se musí nejprve dostat do majetku 

některého ministerstva, potom může dojít k převodu na MU). Prodejem 

kolejí na ul. Lomená by MU ráda vydělala část prostředků na opravu 

objektu ubytovny sester. Nezdá se rozumné udržovat kapacitu v lokalitě, 

kde neprobíhá výuka.  

Současně probíhají jednání o získání dalších pozemků v okolí 

kampusu MU Bohunice.  

 

Hlasování o použití dodatečného příspěvku MŠMT pro rok 2017 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 36. 

Pro:                    35 

Proti:              0 

Zdržel se:           1 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. c) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů schvaluje návrh rektora na převedení dodatečného příspěvku 

MŠMT pro rok 2017 ve výši 28,4 mil. Kč do Fondu provozních prostředků 

Masarykovy univerzity. 

8. Vyjádření k návrhu na založení spolku „Asociace pro kvalitu právního vzdělávání 
v mezinárodně uznávaném kursu, z.s.“ 

Předseda AS informoval, že rektor předložil žádost o vyjádření k návrhu na založení 

spolku „Asociace pro kvalitu právního vzdělávání v mezinárodně uznávaném kursu, z.s.“ 

v termínu stanoveném JŘ. AS MU se k návrhu vyjadřuje nadpoloviční většinou 

přítomných členů AS. 

 

Rektor uvedl, že vedení MU se založením spolku souhlasí. Založení spolku je v zájmu 

PrF MU. 
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Děkanka PrF doplnila, že spolek bude působit v oblasti poskytování právnického LL.M. 

studia. Existuje poměrně velké množství subjektů, které LL.M. studium nabízejí. Kvalita 

studia je různá. Spolek bude založen za účelem nastavení standardů kvality LL.M. studia. 

Spolek by se rád zapojil i do mezinárodních struktur. Na jeho založení se dohodly 4 

právnické fakulty VVŠ. 

 

Diskuse 

Bednaříková Budou muset ostatní subjekty budoucí standardy studia dodržovat? 

Děkanka PrF Standardy mohou nastavit dobrou úroveň studia, spolek hodlá nabízet 

možnost validace kvality studia. Spolek by vydal osvědčení, že dané 

studium odpovídá jeho standardům. 

 

Vyjádření k návrhu na založení spolku „Asociace pro kvalitu právního vzdělávání 
v mezinárodně uznávaném kursu, z.s.“ 
 
Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 36. 

Pro:                    36 

Proti:              0 

Zdržel se:           0 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 2 písm. c) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů vyjadřuje souhlas s návrhem rektora na založení spolku 

„Asociace pro kvalitu právního vzdělávání v mezinárodně uznávaném kursu, z.s.“ 

a účastí Právnické fakulty Masarykovy univerzity v něm. 

9. Změna ve složení Volební a mandátové komise AS MU 

Předseda AS informoval, že dr. Pavel Lízal rezignoval na předsednictví a členství ve 

VaMK AS MU ke dni 8. 10. 2017 z důvodu kandidatury ve volbách do AS MU (člen VaMK 

nemůže kandidovat a být členem). AS MU volí členy VaMK veřejně, předsedu (musí být 

členem AS MU) volí tajnou volbou nadpoloviční většinou přítomných. Pokud nebude na 

předsedu navržen nikdo ze stávajících členů, kteří jsou zároveň členy AS MU (J. Libra, M. 

Tvrdoňová), musí být nový předseda nejprve veřejným hlasováním zvolen členem 

komise. 

 

Návrh na nového člena a předsedu VaMK AS MU 

PhDr. Zdeněk Sychra, Ph.D.  

 

Volba člena Volební a mandátové komise AS MU - PhDr. Zdeněk Sychra, Ph.D. 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 36. 

Pro:                    35 

Proti:              0 

Zdržel se:           1 

 

Přijaté usnesení: 
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Akademický senát Masarykovy univerzity volí PhDr. Zdeňka Sychru, Ph.D. členem 

Volební a mandátové komise AS MU. 
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Volba předsedy Volební a mandátové komise AS - PhDr. Zdeněk Sychra, Ph.D. 

Tajné hlasování 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 36. 

Pro:                    34 

Proti:              0 

Zdržel se:           1 

 

Nehlasoval:                1 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity volí PhDr. Zdeňka Sychru, Ph.D. 

předsedou Volební a mandátové komise AS MU. 

10. Volba nového člena Ekonomické komise AS MU 

Předseda AS informoval, že Jan Šťáva rezignoval na členství v EK AS MU a navrhl 

nového člena.  

 

Návrh na nového člena EK AS MU 

doc. RNDr. Jaroslav Beránek, CSc. 

 

Přichází Martin Svatoň 

 

Volba člena EK AS MU - doc. RNDr. Jaroslav Beránek, CSc. 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 37. 

Pro:                    35 

Proti:              0 

Zdržel se:           2 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity volí doc. RNDr. Jaroslava Beránka, CSc. 

členem Ekonomické komise AS MU. 

 

Předseda AS vyhlásil 7 minut přestávku. 

 

Přichází Ondřej Vymazal, odchází Martin Vrubel 

11. Nominace zástupců AS MU do hodnotící komise FR MU 

Předseda AS uvedl, že obdržel požadavek na nominaci zástupců AS do hodnotící komise 

FR MU, a to čtyři zástupce za SK a dva zástupce za KAP. 

Jedná se o pátý ročník interní soutěže na podporu projektů v rámci Fondu rozvoje 

Masarykovy univerzity pro rok 2018 (FR MU 2018). 

Hodnocení projektů FR MU bude probíhat v podstatě stejně jako v loňském ročníku. 

Pro hodnotitele bude v průběhu října 2017 připraven Metodický list a začátkem listopadu 

proběhne tradiční informační schůzka. 
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Projekty budou hodnotitelům předány k hodnocení cca 16. 11. 2017. Schůzky 

jednotlivých hodnotících skupin se pak uskuteční v týdnu 4. – 8. 12. 2017. Přesné termíny 

jednotlivých schůzek budou naplánovány, jakmile to bude možné.  

 

Návrh zástupců AS MU do hodnotící komise FR MU 

Za KAP: Jaroslav Beránek, Ctirad Hofr; 

Za SK: Michaela Tvrdoňová, Vojtěch Kyselý, Ondřej Vymazal, Tibor Stračina. 

 

Nominace zástupců AS MU do hodnotící komise FR MU 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 37. 

Pro:                    36 

Proti:              0 

Zdržel se:           1 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát MU nominuje jako své zástupce do hodnotící komise FR MU: 

Za SK AS: Mgr. Michaela Tvrdoňová; Mgr. Vojtěch Kyselý; Bc. Ondřej Vymazal; 

MUDr. Tibor Stračina 

Za KAP AS: doc. RNDr. Jaroslav Beránek, CSc.; doc. Mgr. Ctirad Hofr, Ph.D. 

12. Řešení sociální situace doktorandů 

Předseda AS uvedl, že řešení sociální situace navrhl Daniel Kerekeš, jeho návrh 

podpořila i SK.  

 

Rektor informoval, že vedení zpracovalo analytický materiál o příjmech doktorandů, který 

ukazuje velkou různost v podpoře a oceňování doktorandů. Analýza kombinuje příjmy ze 

stipendií a pracovních úvazků. ESF má velmi propracovaný systém, na FF a FSpS je 

práce s doktorandy méně přehledná. Rektor si nemyslí, že by měl být sjednocen přístup 

k doktorandům na celé MU. Nemá smysl usilovat o jednotnou stupnici hodnocení.   

Rektor požádal o nominaci 2 zástupců KAP a 2 za SK do pracovní skupiny 

k problematice ohodnocení doktorandů. Pracovní skupina by se pokusila pod vedením 

prorektora Dvořáka navrhnout metodiku podpory a odměňování doktorandů. Nemělo by jít 

o závazný dokument pro fakulty, ale o určitý návod či doporučení. 

Stipendia jsou pozůstatek minulého režimu, v zahraničí jsou preferovány pracovní 

úvazky. Metodika by měla definovat, co je na MU dobrým mravem. MU nemá univerzitní 

stipendijní fondy. Debata o konkrétní podpoře a odměňování doktorandů patří na fakulty. 

Na univerzitní úrovni lze však pojmenovat určité standardy systému ohodnocení práce 

doktorandů a pokusit se tak ovlivnit praxi na fakultách. Upozornil, že problematika úzce 

souvisí se studijními plány.  

 

Předseda SK rektorovi poděkoval. SK také dospěla k závěru, že by bylo vhodné vytvořit 

určitou komisi AS, která by situaci doktorandů řešila. Chápe, že skupina by měla být 

malá, ale navrhl, aby ve skupině byl doktorand z každé fakulty. Problémy jednotlivých 

fakult jsou jiné, doktorandi je navzájem neznají. 
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Rektor požádal, aby se jednalo o malou skupinu v tomto složení: 4 členové AS, 2 lidé 

nominovaní děkany a 1 prorektor. Navrhl, aby se sešli pověřenci doktorandů jednotlivých 

fakult a připravili společný návrh. Rektor by potom oslovil děkany, aby pracovní skupinu 

doplnili 2 zástupci vedení fakult. Upozornil, že problematika bude aktuální po schválení 

rozpočtu a prostor k diskusi bude zejména v dalším akademickém roce.  

 

Předseda SK souhlasil s rektorem. Požádal, aby nominace do pracovní skupiny proběhla 

na příštím zasedání AS. Rektor souhlasil. 

 

Předseda AS dále uvedl, že podle Stipendijního řádu MU se opatřením rektora každý rok 

určuje minimální výše doktorandského stipendia. Zeptal se, jak hodlá rektor tohoto práva 

využít. 

 

Rektor reagoval, že v tuto chvíli má MU jen příslib navýšení rozpočtu. Pokud k navýšení 

rozpočtu dojde, nemělo by dojít k plošnému navýšení doktorandských stipendií. Navýšení 

stipendií by mělo být vázáno na dodatečné podmínky plnění studijního plánu na straně 

doktorandů.  

 

Předseda AS navrhl, aby se na příští zasedání členové AS v rámci komor dohodli na 2 

nominacích za každou komoru do pracovní skupiny k řešení sociální situace doktorandů. 

13. Různé 

A. Studijní programy MU 

Rektor informoval, že na fakultách probíhá živá diskuse ohledně podoby nových 

studijních programů. Tým připravující institucionální akreditaci pracoval celé léto. 

Zpráva o vnitřním hodnocení je prakticky hotová.  

Na celostátní úrovni se aktuálně řeší otázka regulace učitelských programů. 

Existovala snaha na navýšení pedagogicko-psychologického základu učitelských 

oborů, zbylo by potom málo prostoru na samotnou substanci oborů. Rektor v této 

otázce zasáhl a podařilo se s MŠMT dosáhnout kompromisu. Poděkoval prorektorovi 

Bulantovi, že vedl na půdě MU jednání všech fakult vzdělávajících učitele. MŠMT byl 

předložen kompromisní návrh a zdá se, že návrh bude MŠMT přijat kromě drobné 

otázky ve věci praxí. Jednalo se o poslední věc, která MU bránila v přípravě nových 

studijních programů. Tuto problematiku totiž nově reguluje MŠMT. 

Lze očekávat obtíže s garantováním na některých programech. Garanti musí mít 

v posledních 5 letech tvůrčí výkon v oblasti, v níž program garantují. Všechny učitelské 

programy musí být akreditované primárně v oblasti učitelství, sekundárně i v jiné 

oblasti (garant pak musí mít tvůrčí výkon v obou oblastech).  

Cesta k novému modelu studijních programů nebude jednoduchá. 

 

Diskuse 

Menšík Zaznamenal debaty garantů ohledně nespokojenosti s technickou 

podporou systému. Velká část dokumentů se bude předávat ve 

wordové podobě, nikoliv pomocí ISu. Jedná se o dočasný stav? 

Bulant Garanti mají k dispozici pilotní běh systému. ESF se zapojila celá, na 

ostatních fakultách jen vybrané obory. Systém se bude postupně 

dotvářet. Některé věci teprve metodicky dotvářela RVH. Část agendy 
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je zadána na doprogramování. Vize vedení MU je, že by se většina 

dokumentů neměla předávat ve wordové verzi. 

Menšík Počítá se nutně s účastí hodnotitele na sebehodnotící schůzce 

v lednu 2018? 

Bulant Ve fázi přeměny studijních programů je sebehodnotící schůzka 

zásadní prvek. Požádal o zasílání případných dotazů jemu nebo 

řediteli pro kvalitu. 

Rektor Náběh nových programů znamená velký zásah i do technické 

podpory. Očekává živější období uvnitř univerzity. Začátek bude 

pilotní fáze, kdy se budou upřesňovat konkrétní požadavky na 

systém. MU se snaží na IS alokovat dodatečné prostředky, ale je to 

také otázka kapacitních možností týmu IS a týmu pro institucionální 

akreditaci. Požádal o jistou míru shovívavosti. 

 

Nejbližší řádné zasedání akademického senátu MU bylo svoláno na 6. listopadu 2017.  

Předseda AS poděkoval na závěr přítomným za účast a ukončil zasedání v 18.18 hod. 

  

Zapsal: Petr Konopáč                                                           V Brně, dne 9. 10. 2017 

 

Text schválil: doc. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D., předseda AS MU, dne 20. 10. 2017. 

 

Zápis zveřejněn po sedmidenní lhůtě na uplatnění připomínek členů AS dne 28. 10. 2017. 

 

 

 

…………………………………………. 

doc. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D. 



 

Příloha č. 1 
 

PREZENČNÍ LISTINA 

Zasedání Akademického senátu MU dne 9. 10. 2017 

Komora akademických pracovníků 

  

  Přítomen Nepřítomen 

Právnická fakulta     

prof. JUDr. Josef Bejček, CSc. X  

JUDr. Veronika Smutná, Ph.D. X  

JUDr. Klára Drličková, Ph.D. X  

Lékařská fakulta     

prof. MUDr. Milan Brázdil, Ph.D. X  

prof. MUDr. Marie Nováková, Ph.D. X   

doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D. – předseda KAP X   

Přírodovědecká fakulta     

prof. RNDr. Luděk Bláha, Ph.D. X  

RNDr. Pavel Lízal, Ph.D.  omluven  

doc. RNDr. Ctibor Mazal, CSc. X   

Filozofická fakulta     

doc. PhDr. Jarmila Bednaříková, CSc.  X  

Jeffrey A. Vanderziel, B.A. X   

doc. PhDr. Petr Dytrt, Ph.D. X   

Pedagogická fakulta     

Mgr. Petr Najvar, Ph.D.  omluven 

doc. RNDr. Jaroslav Beránek, CSc.  X  

Mgr. Martin Vrubel, Ph.D. X  

Ekonomicko-správní fakulta     

RNDr. Luboš Bauer, CSc. X   



 

doc. RNDr. Josef Kunc, Ph.D. X  

Mgr. Josef Menšík, Ph.D. X  

Fakulta informatiky     

doc. RNDr. Jan Bouda, Ph.D.  omluven 

doc. RNDr. Eva Hladká, Ph.D. X  

  doc. RNDr. Jan Strejček, Ph.D. X  

Fakulta sociálních studií     

doc. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D. X  

PhDr. Petr Suchý, Ph.D. X   

PhDr. Zdeněk Sychra, Ph.D. X  

Fakulta sportovních studií     

doc. PhDr. Bc. Zdenko Reguli, Ph.D.  omluven 

Mgr. Oldřich Racek, Ph.D. X  

Mgr. Jan Došla, Ph.D. X   

Vysokoškolské ústavy     

doc. Mgr. Ctirad Hofr, Ph.D. X  

Mgr. Karel Kubíček, Ph.D. X  

Mgr. Lenka Zouhar Ludvíková X  

  

 

  

  

  



 

 

PREZENČNÍ LISTINA 

Zasedání Akademického senátu MU dne 9. 10. 2017 

Studentská komora 

 

  Přítomen Nepřítomen 

Právnická fakulta     

Petr Procházka X  

Jiří Růžička  X 

Lékařská fakulta     

MUDr. Tibor Stračina X  

Senad Kolář X  

Jiří Libra X  

Přírodovědecká fakulta     

Mgr. Michaela Tvrdoňová X   

Bc. Ondřej Vymazal – předseda SK X  

Filozofická fakulta     

  Bc. Martin Svatoň X  

Bc. Matej Patrik Žitňanský  omluven 

Pedagogická fakulta     

Karel Doleček X  

Mgr. et Mgr. Markéta Sedláková  omluvena 

Ekonomicko-správní fakulta     

Ing. Kristína Babíková  omluvena 

Ing. Mgr. Daniel Kerekeš  omluven 

Fakulta informatiky     

Mgr. Lukáš Ručka X   

Bc. Jakub Peschel X  

RNDr. František Blahoudek X  



 

Fakulta sociálních studií     

Bc. Vojtěch Kyselý X  

Bc. Filip Příhoda  omluven 

Fakulta sportovních studií     

- neobsazeno    -   

- neobsazeno    -   

 



 

Příloha č. 2 
 

PŘIJATÁ USNESENÍ 

Zasedání Akademického senátu MU dne 9. 10. 2017 

 

 

1. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů schvaluje Statut Filozofické fakulty Masarykovy univerzity 

v navrženém znění, který tvoří přílohu zápisu ze zasedání. 

 

2. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů schvaluje Volební řád Akademického senátu Filozofické fakulty 

Masarykovy univerzity v navrženém znění, který tvoří přílohu zápisu ze zasedání. 

 

3. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů schvaluje Jednací řád Vědecké rady Filozofické fakulty Masarykovy 

univerzity v navrženém znění, který tvoří přílohu zápisu ze zasedání. 

 

4. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů schvaluje Jednací řád Akademického senátu Pedagogické fakulty 

Masarykovy univerzity v navrženém znění, který tvoří přílohu zápisu ze zasedání. 

 

5. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů schvaluje Volební řád Akademického senátu Pedagogické fakulty 

Masarykovy univerzity v navrženém znění, který tvoří přílohu zápisu ze zasedání. 

 

6. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. i) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů schvaluje Plán realizace Dlouhodobého záměru Masarykovy 

univerzity na rok 2018 ve znění, které tvoří přílohu zápisu ze zasedání. 

 

7. Akademický senát Masarykovy univerzity bere na vědomí záměr rektora vyhlásit Program 

na podporu personální politiky na roky 2017-2019 a v souladu s § 9 odst. 1 písm. c) 

zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve 

znění pozdějších předpisů schvaluje návrh rektora na celkovou finanční alokaci pro 

Program na podporu personální politiky v roce 2017 ve výši 10 mil. Kč včetně rozdělení 

mezi součásti Masarykovy univerzity. Schválený návrh tvoří přílohu zápisu ze zasedání. 

 

 



 

8. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. c) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů schvaluje návrh rektora na převedení dodatečného příspěvku MŠMT 

pro rok 2017 ve výši 28,4 mil. Kč do Fondu provozních prostředků Masarykovy univerzity. 

 

9. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 2 písm. c) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů vyjadřuje souhlas s návrhem rektora na založení spolku „Asociace 

pro kvalitu právního vzdělávání v mezinárodně uznávaném kursu, z.s.“ a účastí Právnické 

fakulty Masarykovy univerzity v něm. 

 

10. Akademický senát Masarykovy univerzity volí PhDr. Zdeňka Sychru, Ph.D. členem 

Volební a mandátové komise AS MU. 

 

11. Akademický senát Masarykovy univerzity volí PhDr. Zdeňka Sychru, Ph.D. předsedou 

Volební a mandátové komise AS MU. 

 

12. Akademický senát Masarykovy univerzity volí doc. RNDr. Jaroslava Beránka, CSc. 

členem Ekonomické komise AS MU. 

 

13. Akademický senát MU nominuje jako své zástupce do hodnotící komise FR MU: 

Za SK AS: Mgr. Michaela Tvrdoňová; Mgr. Vojtěch Kyselý; Bc. Ondřej Vymazal; MUDr. 

Tibor Stračina 

Za KAP AS: doc. RNDr. Jaroslav Beránek, CSc.; doc. Mgr. Ctirad Hofr, Ph.D. 

 

 


